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PROTOKÓŁ NR VI/LXIV/24 

z LXIV NADZWYCZAJNEJ SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO VI KADENCJI 
 

(09.01.2024 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji: 

 

- podana została informacja o przetwarzaniu danych osobowych oraz udostępnieniu 

zarejestrowanego materiału z sesji na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego, następnie 

sprawdzona została obecność radnych za pomocą programu e-sesja] 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1125 – radny Mirosław Mazur, Przewodniczący 

Sejmiku] 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…na podstawie danych 

systemu stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 35 radnych, a zatem obrady są 

prawomocne i w związku z tym otwieram LXIV nadzwyczajną sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji. Następnie chcę serdecznie powitać 

wszystkich uczestników naszej sesji. Witam zatem Zarząd Województwa 

Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem Jakubem Chełstowskim. Witam 

Szanownych Państwa Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego, a także 

zgromadzonych gości i przedstawicieli mediów oraz osoby oglądające naszą 

transmisję. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie Radnego Sejmiku 

Województwa Śląskiego z zajmowanego stanowiska (druk VI/801). 

4. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowni Państwo ! 

W punkcie pierwszym naszych obrad mamy do rozpatrzenia ewentualne 

propozycje zmian w porządku obrad. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad ? … A widzę, że zgłasza się Pan Radny 

Piotr Czarnynoga. Rozumiem, że to jest w tym punkcie, tak ? Uwaga dotycząca 

porządku obrad ? Bardzo proszę ! 
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- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! Szanowny 

Zarządzie ! Szanowni Państwo ! W imieniu klubu radnych Prawo 

i Sprawiedliwość chciałbym zgłosić dodatkowy, w stosunku do porządku obrad, 

projekt uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie likwidacji 

Polskiego Radia Katowice i innych mediów publicznych. Chcieliśmy 

zaproponować, aby w § 1 tej uchwały Sejmik Województwa Śląskiego stwierdził, 

że działania Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego w postaci 

jednoosobowego podjęcia uchwały Walnego Zgromadzenia Akcjonariuszy 

Spółki Polskie Radio Regionalna Rozgłośnia w Katowicach Radio Katowice S.A. 

o rozwiązaniu tej spółki i postawieniu jej w stan likwidacji stanowi rażące 

naruszenie prawa, w szczególności art. 64 ust. 1 pkt 2 w związku z art. 26 ust. 3 

pkt 2 ustawy z dnia 29 grudnia 1990 roku o radiofonii i telewizji, które to przepisy 

nakładają na rząd Rzeczypospolitej Polskiej obowiązek utrzymania tej spółki. 

Chcieliśmy także, aby Sejmik Województwa Śląskiego wyraził ogromne 

zaniepokojenie faktem, iż Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego podjął 

jednoosobowo podobne uchwały walnych zgromadzeń akcjonariuszy w sprawie 

rozwiązania i postawienia w stan likwidacji wszystkich rozgłośni regionalnych 

Polskiego Radia w całej Polsce, a także spółek publicznej radiofonii i telewizji 

oraz Polskiej Agencji Prasowej. Chcieliśmy także, aby Sejmik Województwa 

Śląskiego podkreślił, że Polskie Radio Katowice jest instytucją niezbędną dla 

mieszkańców województwa śląskiego i jedyną rozgłośnią dostarczającą tak 

szerokiej wiedzy o ważnych wydarzeniach w regionie, a jej działalność 

kulturalna, informacyjna i rozrywkowa stanowi nieodłączny element regionalnej 

tożsamości województwa śląskiego. Chcielibyśmy także, aby Sejmik 

Województwa Śląskiego przypomniał, że w ciągu długoletniej historii Polskiego 

Radia Katowice likwidacja tej rozgłośni miała miejsce jedynie w 1939 roku 

decyzją okupacyjnych władz niemieckich. Chcielibyśmy także, żeby mając 

powyższe na uwadze, Sejmik Województwa Śląskiego wyraził stanowczy 

sprzeciw wobec łamania Konstytucji RP, ustaw oraz innych przepisów prawa 

powszechnie obowiązujących w Rzeczypospolitej Polskiej. Chcielibyśmy także 

aby Sejmik wezwał rząd Rzeczypospolitej Polskiej, Ministra Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego do niezwłocznego przywrócenia stanu zgodnego 

z prawem, w szczególności zaś do uchylenia bezprawnie podjętych uchwał 

walnych zgromadzeń akcjonariuszy Polskiego Radia Katowice i innych spółek 

publicznej radiofonii i telewizji oraz Polskiej Agencji Prasowej, a także do 

umożliwienia pracy legalnym organom tych spółek, powołanym zgodnie 

z ustawami o radiofonii i telewizji oraz o Polskiej Agencji Prasowej. Chcieliśmy 

także zwrócić się do wszystkich mieszkańców województwa śląskiego, 

niezależnie od przekonań politycznych, o wsparcie w sprzeciwie wobec łamania 

prawa oraz o jedność w obronie niezależności mediów publicznych, pluralizmu i 

wolności słowa, jednej z najważniejszych demokratycznych wartości, które 

stanowią fundament naszego społeczeństwa. W § 2 tej proponowanej uchwały 

chcieliśmy jej wykonanie powierzyć Zarządowi Województwa Śląskiego, a w § 3 
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chcieliśmy żeby ta uchwała weszła w życie z dniem podjęcia. Ja to zgłaszam 

w imieniu klubu jako Zastępca Przewodniczącego klubu. Uzasadnienie krótkie: 

Wobec bezprawnych działań Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przyjęcie przez Sejmik Województwa Śląskiego powyższej uchwały jest 

obowiązkiem Sejmiku. Ja ten projekt, Panie Przewodniczący, Panu w tej chwili 

przedstawiam, ponieważ no nie miałem technicznych możliwości żeby go 

dostarczyć wszystkim Państwu Radnym. Przed głosowaniem nad, wydaje się, 

oczywistym wprowadzeniem tego do porządku obrad, proponuję 10 minut 

przerwy żeby każdy dostał ten tekst. Wysoki Sejmiku ! Dziękuję za uwagę ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie ? … Panie Radny ! Ja sobie 

pozwolę na komentarz taki, że ubolewam nad faktem, że próbuje Pan przenosić 

napiętą i gorącą atmosferę z Sejmu Rzeczypospolitej, że Pan wykorzystuje tą 

okazję do tego, żeby to samo przenieść na grunt Sejmiku Województwa 

Śląskiego, zwłaszcza, że reprezentuje Pan ugrupowanie, które doskonale wie, 

z jakiego powodu w takiej sytuacji z mediami publicznymi jesteśmy i doskonale 

Pan wie, że te działania mają uzdrowić sytuację, którą Państwa ugrupowanie 

wytworzyło przez ostatnie osiem lat, niestety ! No ale cóż … W dalszej kolejności 

widzę, że się zgłasza Pan Piotr Czarnynoga, jeszcze raz w tym samym punkcie ? 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Ja się zgłosiłem w trybie ad 

vocem w stosunku do tego co Pan powiedział. Ja doskonale zdaję sobie sprawę, 

że jeżeli Państwo przyszliście do władzy, Państwo, czyli wy, którzy w tej chwili 

sprawujecie władzę w Rzeczypospolitej Polskiej, przyszliście do władzy pod 

hasłami niełamania Konstytucji, a w jednym z pierwszych decyzji, bardzo 

znaczących dla jakości życia publicznego, dla jakości pracy opozycji, dla 

informowania wszystkich, prawie 40 mln obywateli Rzeczypospolitej Polskiej, 

podejmujecie działania w sposób jawny niezgodny z Konstytucją, to wydaje mi 

się, że Pan, Panie Przewodniczący, nie zdaje sobie sprawy z tego co do mnie 

powiedział. A też chcę zwrócić uwagę, że dla mnie, który jestem radnym 

Województwa Śląskiego trzynasty rok, zwoływanie nadzwyczajnej sesji 

z powodu wyrażenia opinii w sprawie odwołania naszego kolegi, radnego Józefa 

Kubicy z funkcji Dyrektora Lasów Państwowych, to jest jawne nadużycie 

stanowiska przewodniczącego i jawne wpływanie rządu Rzeczypospolitej 

Polskiej na pracę Sejmiku Województwa Śląskiego. W historii tego Sejmiku nie 

zdarzyło się żeby w takiej stosunkowo prostej sprawie zwoływać nadzwyczajną 

sesję, wobec prostego faktu, że 21 stycznia, zgodnie zresztą z harmonogramem, 

który Pan zaproponował nam wszystkim radnym … 22. przepraszam, że 22. 

odbywa się zwykła sesja Sejmiku, w której mogliśmy ten temat rozpatrzyć. Nie 

jest to pierwszy przypadek, w którym musimy bronić radnego, który w sposób... 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! Ale do 

rzeczy ! Dlatego, że w punkcie dotyczącym przedmiotowej uchwały będzie Pan 

pewnie drugi raz te same tezy wypowiadał, więc proponuję do rzeczy. 

Rozmawiamy teraz o porządku obrad, więc jeżeli Pan ma jakieś kwestie związane 

do porządku obrad, bardzo proszę kontynuować, jeżeli nie, to proponuję żeby 

zakończyć tą wypowiedź. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Ja już praktycznie 

skończyłem, pragnę tylko... 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…to bardzo dziękuję ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga – nie, nie, ja tylko jeszcze muszę Panu… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…chciałbym zapytać… 

 

- radny Piotr Czarnynoga –…ja muszę Panu zwrócić uwagę, że nie naruszyłem 

porządku obrad, tylko moje wystąpienie jest ad vocem odnośnie tego wszystkiego 

co Pan powiedział w stosunku do mnie. Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dobrze ! Bardzo dziękuję ! 

Pytanie do Pani Radnej Baczyńskiej. Czy to jest głos przeciwny czy popierający 

wniosek ? 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…popierający wniosek… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…to bardzo dziękuję za 

poparcie i zgłaszał się do głosu, rozumiem, że już Pan zrezygnował, tak ? … 

Zatem, proszę Państwa, przypominam, że zmiana porządku obrad wymaga 

bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Sejmiku. Wynika to z art. 

21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa. I poddam za chwilę pod 

głosowanie propozycję Pana Radnego Piotra Czarnynogi, a zatem czy jesteśmy 

gotowi ? Wpiszemy i będziemy głosować Pana wniosek …[radny Piotr 

Czarnynoga z miejsca, bez mikrofonu]… Tak to traktujemy ! Proszę bardzo Panie 

Piotrze Czarnynoga, jaki jest to wniosek formalny ? 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Nie zdarzyło się w historii 

pracy Sejmiku żebyśmy głosowali propozycje zmian i w związku z tym projekt 

uchwały, który jest większości radnym nieznany. Zgłaszam wniosek formalny 

o 10 minut przerwy i o dostarczenie wszystkim radnym tekstu projektu uchwały, 

który ma być odrzucony albo przyjęty do porządku obrad. Dziękuję ! 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! Ja nie 

słyszałem od nikogo prośby o to żeby się z tym wnioskiem zapoznać, a treść 

uchwały Pan przedstawił i wszyscy mieliśmy okazję go słyszeć. Pani Radna 

Baczyńska, jaki to jest wniosek formalny ? 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowny Zarządzie ! Szanowny Panie 

Przewodniczący i Szanowni Państwo Radni i Wszyscy Goście ! Ponieważ nie 

zostałam dopuszczona do zabrania głosu w normalnym trybie, w związku z tym 

zgłosiłam wniosek formalny. Oczywiście, popieram wniosek o przerwę. 

Uważam, że Państwo, którzy rezygnują z możliwości zapoznania się 

szczegółowego z naszym projektem uchwały, robią to ze względu na swoje 

obowiązki partyjne, a nie ze względu na dobro mieszkańców naszego regionu, 

całego województwa. To jest sprawa na tyle istotna, likwidacja mediów, 

Szanowni Państwo, to jest zabranie wolności słowa, to jest zabranie możliwości 

dotarcia do informacji wszystkim mieszkańcom województwa śląskiego. Polskie 

Radio Katowice jest jednym z najistotniejszych mediów w naszym regionie… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…Pani Radna ! Proszę 

sformułować wniosek formalny, w przeciwnym razie będę zmuszony żeby Pani 

odebrać głos ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…proszę, Szanowni Państwo, o poparcie tego 

wniosku formalnego, żebyście Państwo mieli możliwość zapoznania się ze 

szczegółami. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…to jest wniosek formalny 

czy poparcie wniosku formalnego, bo ja się tutaj gubię, przyznam ? 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…chciałam zaapelować do Państwa żeby tego 

wniosku nie odrzucać, ponieważ sprawa jest niezwykle istotna dla mieszkańców. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Pani Radna ! To jest 

poparcie, to nie jest żaden wniosek formalny. Przywołuję do porządku ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…dobrze Panie Przewodniczący, ale Pan 

Przewodniczący nie dopuścił mnie do głosu wcześniej, dlatego zgłosiłam się 

z wnioskiem formalnym żeby móc zabrać głos. Bardzo Państwa proszę 

o poważne potraktowanie sprawy. Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – proszę pozwolić 

normalnie procedować sesję. W międzyczasie Państwo Radni otrzymacie treść, 

dodatkowo, treść wniosku Państwa Radnych Prawa i Sprawiedliwości w formie 
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pisemnej. W międzyczasie poproszę o zabranie głosu z wnioskiem formalnym 

Panią Radną Renatę Caban 

 

- radna Renata Caban – Szanowni Państwo ! Zgłaszam wniosek formalny 

o niezwoływanie przerwy w trybie, o którym Państwo przed chwilą mówili, czyli 

jednym słowem wniosek przeciwny ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – kolejny wniosek formalny 

jak rozumiem, Pana Radnego Baczyńskiego, tak ? Bardzo proszę ! 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie Radni ! 

Szanowni Zaproszeni Goście ! Ja chciałbym zgłosić wniosek formalny przeciwny 

do wniosku Pana Przewodniczącego, że gdzieś w trakcie sesji będziemy 

dostarczać materiały radnym i tam się zapoznawać z materiałem. Proponuję 

procedować tak, jak zaproponował to szef klubu, Pan Piotr Czarnynoga. 

Rozpatrzmy wniosek formalny złożony w postaci uzupełnienia w porządku obrad 

o rozpatrzenie projektu uchwały, który Pan Przewodniczący klubu przedstawił. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny Baczyński, 

Pana propozycja sprzed chwili nie mieści się w kategorii wniosku formalnego, 

zatem będziemy głosować za chwilę wniosek Pani Radnej Caban, polegający na 

tym, że rezygnujemy z przerwy i będziemy procedować sesję dalej. Czy jesteśmy 

gotowi do głosowania ? Tak, to jest wniosek formalny Pani Radnej Renaty Caban 

o to, żeby kontynuować obrady sesji bez przerwy …[głosy z sali]… Jest jeden 

wniosek formalny o zorganizowanie przerwy, drugi głos przeciwny o to żeby 

przerwy nie robić, i za chwilę zobaczymy treść … Szanowni Państwo ! Będzie 

głosowany wniosek o przerwę, czyli w głosowaniu wyrazicie Państwo stanowisko 

czy ta przerwa będzie, czy nie … Pan Piotr Czarnynoga z kolejnym wnioskiem 

formalnym, jak dobrze rozumiem, czy ad vocem ? 

 

- radny Piotr Czarnynoga – [wypowiedź niewyraźna z miejsca, bez mikrofonu: 

to nie wniosek formalny, tylko żeby Pan Przewodniczący przeprosił radnego 

Stanisława Baczyńskiego…] 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dobrze, Szanowni 

Państwo, więc jesteśmy gotowi do przeprowadzenia głosowania. Jeszcze raz 

przypomnę, że w głosowaniu powiecie Państwo czy się wypowiadacie za 

przerwą, czy też pracą bez przerwy, czyli głos za oznacza głosowanie za przerwą, 

głos przeciw oznacza głosowanie przeciwko przerwie, trzecia ewentualność to 

pozostawienie bez rozstrzygnięcia, czyli wstrzymanie się od głosu. A zatem 

przystępujemy do głosowania… 

 

 



7 

Głosowanie nad wnioskiem o ogłoszenie przerwy w obradach: 

 

za  11 

przeciw 24 

wstrzym. 0 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – a zatem propozycja 

Państwa Radnych dotycząca przerwy nie uzyskała akceptacji radnych. Dziękuj ! 

… Państwo Radni otrzymują w tej chwili propozycję uchwały, która by miała 

trafić do porządku obrad i za chwilę poddamy pod głosowanie tą propozycję. Pan 

Radny Dariusz Iskanin …[wypowiedź z miejsca, bez mikrofonu]… Ale tak 

zapowiadałem, nie ma tu nic co dzieje się bądź przypadkiem, bądź w sposób 

niezapowiedziany, ale dziękuję za zwrócenie uwagi. Proszę Państwa ! Jesteśmy 

gotowi do głosowania… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

sprzeciwu wobec likwidacji Polskiego Radia Katowice i innych mediów 

publicznych (druk VI/802): 

 

za  11 

przeciw 24 

wstrzym. 0 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – a zatem wniosek 

zgłoszony przez klub radnych Prawa i Sprawiedliwości nie uzyskał wymaganej 

liczby głosów za. Dziękuję ! Proszę Państwa ! Nie widzę żadnych dodatkowych 

głosów zgłaszających się do dyskusji dotyczącej porządku obrad, a zatem chcę 

przedstawić do głosowania dzisiejszy porządek obrad … Możemy ? … Dobrze ! 

Poprawka drobna, możemy zatem realizować już porządek dzisiejszych obrad i w 

tym porządku dzisiejszych obrad jesteśmy w punkcie 3, który brzmi… 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie Radnego 

Sejmiku Województwa Śląskiego z zajmowanego stanowiska (druk 

VI/801): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! 

Konieczność głosowania tej uchwały wynika z faktu, że wpłynęło do nas pismo 

z taką prośbą od Ministra Klimatu i Środowiska, w którym to Minister, chcę to 

podkreślić, powołuje się na swoje, po pierwsze kompetencje, a po drugie, co jest 

dla nas o wiele istotniejsze, na fakt, że ta prośba nie wynika z faktu wykonywania 

przez naszego Kolegę Radnego, Pana Józefa Kubicę, mandatu radnego. 5 stycznia 

br. w tej sprawie odbyło się posiedzenie Komisji Statutowo-Regulaminowej. 
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O przedstawienie stanowiska tej komisji poproszę Przewodniczącą tej komisji, 

Panią Dorotę Konieczną-Simelę …[z miejsca: Komisja Statutowo-

Regulaminowa pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały]… dziękuję ! Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Bardzo proszę, 

Pan Radny Marcin Kozik ! 

 

- radny Marcin Kozik – Szanowni Państwo ! Ze względu na wykonywanie 

obowiązków zawodowych przez Pana Generała Józefa Kubicę, Pan Generał nie 

mógł być dzisiaj tutaj z nami, jest w Warszawie. W jego imieniu chciałbym 

odczytać list, który wpłynął na ręce również Pana Przewodniczącego, Pani 

Przewodniczącej Komisji Statutowej, Pana Przewodniczącego Jana Kawuloka: 

Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo Radni ! Nasz wielki rodak, 

Papież Jan Paweł II powiedział kiedyś, że dla leśnika las to sens życia. Od 45 lat 

mojej pracy las jest sensem całego mojego życia. Od 45 lat robię wszystko, by 

zachować nasze dziedzictwo narodowe, nasz polski skarb dla następnych pokoleń. 

Od 45 lat każdego dnia chronię polskie lasy i dbam o nie najlepiej jak potrafię. 

Las jest wspólnym dziełem i wspólnym dobrem. Wszyscy jesteśmy zobowiązani do 

jego ochrony. Ochrony rozumianej jako zachowanie trwałości lasu przy 

jednoczesnym pełnieniu przez niego trzech zapisanych w ustawie funkcji: 

ochronnej, gospodarczej i społecznej. I żadnemu leśnikowi nie wolno nigdy 

zapomnieć o słowach Jana Pawła II, niezależnie od sprawowanej funkcji. Bycie 

Dyrektorem Generalnym Lasów Państwowych to wielki zaszczyt i ogromnie 

odpowiedzialne zadanie. Dzisiaj polskie lasy rozkwitają. 100 lat ciężkiej pracy 

wielu pokoleń leśników przynosi efekty. Mądre prawo, odpowiedzialność 

polityków i profesjonalizm nas, leśników, dawały dotąd gwarancję, że nasze 

dziedzictwo jest niezagrożone. Szanowni Państwo ! Tak jak w lesie o każdej porze 

roku się coś zmienia, tak i w Lasach Państwowych naturalnym są zmiany na 

stanowiskach Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych. Dlatego dziś, kiedy 

jednym punktem sesji jest wniosek o zgodę Sejmiku na odwołanie mnie ze 

stanowiska, proszę byście podjęli tę decyzję zgodnie z własnym sumieniem, 

pamiętając, że nie będę żywił urazy za waszą decyzję w tej kwestii, bo wierzę, że 

kolejny Dyrektor Lasów Państwowych będzie dbał o dorobek pokolenia leśników. 

Życzę nam wszystkim, wszystkim Polakom, aby ta mądrość, odpowiedzialność 

i profesjonalizm w myśleniu o naszym dziedzictwie narodowym nie zatraciły się, 

aby polskie lasy pozostały polskie, aby każdy z nas mógł każdego następnego dnia 

znaleźć w polskich lasach ukojenie, spokój i zdrowie. Las to dzieło, las to wspólne 

dobro ! Podpisano, Dyrektor Generalny Lasów Państwowych Józef Kubica. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! I do głosu 

zgłasza się Pan Radny Zbigniew Przedpełski, bardzo proszę ! 
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- radny Zbigniew Przedpełski – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny 

Panie Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Szanowni Państwo ! Ja chciałem 

uzasadnić dlaczego będę głosował przeciwko tej uchwale. Jednocześnie składam 

oświadczenie, że Szanowni Państwo, ja nie mam zamiaru za przekroczenie 

kompetencji iść, za przeproszeniem, siedzieć do bezwzględnego więzienia. 

Uchwała, którą nam zaproponowano... 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…Panie Radny ! Ja tylko 

zadam pytanie, czy Pan na temat będzie mówił, czy jakieś poboczne wnioski ? Bo 

nie bardzo rozumiem tą aluzję ? 

 

- radny Zbigniew Przedpełski –…a ja nie bardzo rozumiem dlaczego Pan 

przeszkadza. Jeśli Pan pozwoli, chciałem zacytować fragment uchwały, którą 

będziemy... 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…no to do rzeczy Panie 

Radny ! 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – wyraża się zgodę na odwołania przez Ministra 

Klimatu i Środowiska Pana Józefa Kubicę, Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego ze stanowiska Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych. O ile znam 

obowiązujący system prawny, a wydaje mi się, że troszeczkę go znam, to 

rzeczywiście minister właściwy ds. klimatu i środowiska powołuje i odwołuje 

dyrektora Lasów Państwowych. I gdzie jest napisane, że za zgodą Sejmiku 

Województwa Śląskiego ? Bo ja nie znam takiego zapisu. Ja znam tylko inny, 

rzeczywiście jest taki, tak nawiasem mówiąc, Panie Przewodniczący, doręczony 

nam tekst uchwały, który mamy podjąć, nawet nie zawiera podstawy prawnej. To 

nie ma nigdzie podstawy prawnej, na jakiej działamy, i proszę Państwa, no o ile 

ja pamiętam, będę cytował z pamięci tekst stosownego zapisu, to jest bodajże art. 

27 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa obowiązującej, to my jesteśmy 

kompetentni tylko i wyłącznie, tylko i wyłącznie do wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! Druk 

VI/801 – uchwała Sejmiku Województwa Śląskiego – mówię tutaj o druku, czyli 

o propozycji, więc nie podaję dat, itd. – w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie 

radnego Sejmiku Województwa Śląskiego z zajmowanego stanowiska. Na 

podstawie art. 27 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

województwa, i potem w nawiasie jest taka adnotacja, tekst jednolity znajdzie Pan 

w Dz. U. z 2022 roku, poz. 2094 z późn. zm. To jest ta podstawa prawna, o której 

Pan wspomniał. Natomiast reszta wynika z pisma ministra, który ma swoją 

właściwość do tego, żeby zgłosić taką prośbę do nas, jeżeli idzie o odwołanie ze 

stanowiska radnego. To jest kompetencja ministra, ma prawo, itd., itd., żeby tego 
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nie rozciągać. Natomiast, ponieważ taki głos też w poprzednich wystąpieniach 

padł, odnośnie nadzwyczajności dzisiejszej sesji. Otóż tryb nadzwyczajny jest, 

jak Państwo wiecie wszyscy, do tego żeby obradować w momentach, kiedy nie 

ma sesji, czyli pomiędzy sesjami. Sesję mamy według harmonogramu, który jak 

zresztą słusznie tutaj ktoś też zauważył, opracowano i rozesłano Państwu 

Radnym, i jestem też współautorem tego harmonogramu. Najbliższa sesja jest 22 

stycznia. Ponieważ wpłynęło pismo po świętach od Ministra Klimatu 

i Środowiska z prośbą o zajęcie stanowiska, to w związku z faktem, że nasza 

działalność powinna się odbywać bez zbędnej zwłoki i z należytą starannością, 

postanowiłem o tym żeby w trybie nadzwyczajnym, czyli do tego przewidzianym, 

poprosić Państwa o udział w sesji nadzwyczajnej, żeby się zająć dokładnie tym 

punktem. To tak gwoli ścisłości, żebyśmy tutaj stąd nie wyszli 

w przeświadczeniu, że jest inaczej i że robimy z tego wydarzenia dzisiejszego coś 

co jest nadzwyczajne. Nie, nadzwyczajne tylko oznacza, ni mniej, ni więcej tylko 

tyle, że sesja jest ekstra, dodatkowa, poza harmonogramem. To tyle, dziękuję ! 

Ad vocem Pan Przedpełski, bardzo proszę ! … I w dalszej kolejności Pan Radny 

Baczyński. 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Przyznaję ! Tak dokładnie jest 

przywołana, tylko w tym projekcie, który dostaliśmy, jest przywołany tylko 

i wyłącznie ten art. 27 pkt 2, który upoważnia nas, jeszcze raz powtarzam, tylko 

i wyłącznie do wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy. Podstawy do 

zgody na odwoływanie Dyrektora Lasów Państwowych ja nadal nigdzie nie 

widzę ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – stosunek pracy, jak Pan 

wie, z Dyrektorem jest na zasadzie powołania go na stanowisko, więc w takim 

samym trybie dokonuje się jego odwołania. Jeżeli Pan sobie życzy, możemy też 

poprosić o komentarz dodatkowo Pana Mecenasa. Bardzo proszę ! 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Sejmik wyraża zgodę na rozwiązanie stosunku pracy. Ta zgoda jest 

powiązana ze sposobem i nawiązania stosunku pracy, i rozwiązania. Osoba, która 

jest zatrudniona na podstawie powołania, a tak mamy tutaj do czynienia w tej 

sytuacji, jest zwalniana poprzez odwołanie. Stąd uchwała Sejmiku dotyczy zgody 

na odwołanie Pana Dyrektora, bo to doprowadzi do rozwiązania stosunku pracy. 

Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Pan Radny Kozik 

ponownie do głosu, zapraszam ! 
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- radny Marcin Kozik – dziękuję Panie Przewodniczący ! W kwestii tylko takiej 

formalnej, chciałem zapytać Pana Przewodniczącego czy ten wniosek został 

złożony przez Ministra czy przez Ministrę Klimatu i Środowiska ? Ale to tak na 

marginesie. Natomiast, wracając… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – to ja zapytam Pana tak od 

razu, a jaki to ma związek i wpływ na sprawę ? 

 

- radny Marcin Kozik –…dlatego też chciałbym przejść do merytorycznej 

dyskusji, Panie Przewodniczący, jeśli Pan pozwoli. Szanowni Państwo ! 

Wydawałoby się, że ten list od Pana Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych 

Józefa Kubicy, jak gdyby wyczerpuje sens całej dyskusji. Natomiast ja pozwolę 

sobie zwrócić uwagę jeszcze na trzy kwestie. Pierwsza kwestia to jest tryb, 

o którym mówił Pan Przewodniczący – sesja nadzwyczajna. Sesja nadzwyczajna, 

która tak naprawdę, wydawałoby się będzie zwoływana w sytuacji, kiedy 

będziemy podejmować uchwały istotne, bardzo istotne dla Województwa 

Śląskiego. Tutaj podejmujemy uchwałę personalną, więc nie jest to moim 

zdaniem sesja nadzwyczajna, ale sesja ekstraordynaryjna. W kwestii drugiej, 

Szanowni Państwo, ten wniosek skierowany do Sejmiku Województwa Śląskiego 

na odwołanie Pana Dyrektora Generalnego Józefa Kubicy jest swoistego rodzaju 

precedensem – precedensem, który nie miał miejsca w historii tej Izby Sejmiku, 

a Sejmik pamięta naprawdę kawał historii. Jest to precedens, który dzisiaj dotyczy 

radnego Zjednoczonej Prawicy, ale jutro może dotyczyć radnego/radną Platformy 

Obywatelskiej, Sojuszu Lewicy Demokratycznej czy Polskiego Stronnictwa 

Ludowego. I za ten precedens jesteście, Szanowni Państwo, odpowiedzialni. 

I trzecia kwestia, jaką chciałem poruszyć, to fakt spotkania na Komisji Statutowo-

Regulaminowej i omawiania tego wniosku. Wniosek na Komisji Statutowej 

omawiany był naprawdę merytorycznie. Nie dochodziło do żadnych waśni 

i kłótni, za co dziękuję Pani Przewodniczącej. Natomiast wybrzmiała jedna rzecz, 

którą ja sobie pewnie na długo zapamiętam. Jedna Pani Radna, nie będę tutaj 

mówił nazwiska, powiedziała, że w całej tej sytuacji nie liczy się człowiek, liczy 

się sprawa. I to jest, Szanowni Państwo, ta nasza fundamentalna różnica, że 

w Zjednoczonej Prawicy my myślimy o człowieku, a wy myślicie tylko 

o sprawach. I na zakończenie per analogia, pozwolę sobie zacytować słowa śp. 

premiera Jana Olszewskiego, kiedy odchodził z funkcji premiera: chciałbym stąd 

wyjść tylko z jednym osiągnięciem i jak do tej chwili mam przekonanie, że z nim 

wychodzę. Chciałbym mianowicie, kiedy skończy się dla mnie ten, nie ukrywam, 

strasznie dolegliwy czas, to będę mógł wyjść na ulicę, wyjść i popatrzeć ludziom 

w oczy, czego wam, Panie Radne i Panowie Radni, życzę. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panie Radny ! 

I pewna rzecz, którą chcę sprostować, o czym Pan powiedział, że nie jest to sesja 

nadzwyczajna, a ekstraordynaryjna – więc tak, Panie Radny ! W kilku językach 
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ekstra tłumaczy się jako coś nad, dodatkowo, i w kilku językach ordinary czy 

w zależności od tego, jaki tam język weźmiemy z tej grupy języków 

okołołacińskich, znaczy zwyczajny, zwykły, więc jeżeli Pan sobie te dwa słowa 

zestawi, ten nad i ten zwyczajny, to wychodzi Panu ni mniej, ni więcej, tylko ta 

sesja nadzwyczajna. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz jest taka, że jak Pan 

mówi, że to jest precedens, to ja wiem, że Pan tutaj chyba pierwszą kadencję 

zasiada w tym Sejmiku, nie jest to precedens, bowiem już takie uchwały miały 

miejsce. Ja nie chcę tutaj więcej wnikać w szczegóły, ale mogę Panu pokazać, 

bodajże XVII sesję z poprzedniej kadencji i tam może Pan znaleźć szczegóły, 

i Państwa klubu zachowanie. Może Pan tam też bardzo ciekawej lektury doznać, 

jakich wtedy argumentów Pana koledzy, zasiadający dzisiaj nawet, czy Pana 

kolega, bardziej precyzyjnie, zasiadający dzisiaj w ławach, jakie uwagi kierował 

do innego kolegi, który też tu dzisiaj na tej sesji siedzi. Ale ja nie chcę rozciągać 

tematu, proszę tylko sobie przeczytać – XVII sesja z poprzedniej kadencji. I na 

koniec, że Zjednoczona Prawica troszczy się o ludzi, a my nie. Ta sesja m.in. 

dlatego jest zwołana w takim trybie szybkim, żeby nasz kolega, Pan Radny Józef 

Kubica, nie żył w niepewności, w nieznajomości swojego statusu, żeby nie żył 

z tym co dzieje się w mediach, odnośnie komentarzy, czy on będzie, czy nie 

będzie, czy będzie odwołany, czy będzie dyskusja, itd. To właśnie nasza troska, 

nasza elegancja o to żeby ten człowiek mógł, tak jak zresztą pisał w piśmie, nie 

obrazi się na nikogo, jak zagłosuje. Przepracował w firmie Lasy Państwowe 45 

lat. Ja nie chcę się odnosić do jego historii, jak pracował, bo nie jesteśmy sądem, 

nie jesteśmy tutaj organem rozstrzygającym o jego kompetencjach. Zostawił tam 

swój ślad i na tym postawmy kropkę, ale skróćmy ten czas, kiedy w przestrzeni 

publicznej pojawia się jego nazwisko, pojawia się dyskusja w kontekście 

odwołania. To jest właśnie człowieczeństwo, a wasze człowieczeństwo wygląda 

tak, że będziecie się teraz emocjonować tym tematem, będziecie go podgrzewać, 

będziecie sobie budować kapitał polityczny. To wy chcecie na tym temacie zrobić 

kapitał polityczny, my nie chcemy go procedować, my nie chcemy go rozciągać. 

Chcemy zagłosować i niech Pan Radny Kubica, nasz kolega, tutaj z ław, następną 

sesję 22 stycznia przyjdzie, niech z nami razem pracuje. Tyle w temacie ! I widzę, 

że jest wniosek formalny, więc go muszę procedować w pierwszej kolejności. 

Mam nadzieję, że to będzie jednak wniosek formalny teraz, Pani Radna ! 

Zapraszam ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję bardzo za głos ! Szanowny Panie 

Przewodniczący ! Ja zgłaszam wniosek formalny o zakończenie 

bezpodstawowych komentarzy z Pana strony, dotyczących stanu emocjonalnego, 

psychicznego i fizycznego zdrowia Pana Radnego. To są oczywiście dane 

chronione i nikt z nas nie ma prawa do tego żeby takie zdania, takie rzeczy 

ujawniać… 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…a proszę przytoczyć 

konkretny punkt, w którym takie słowa padły… 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – w związku z tym bardzo Pana proszę o to, aby Pan 

zaniechał takich komentarzy i nie budował sobie kapitału politycznego na bardzo 

ważnych sprawach dla Polski, nie tylko dla jednego z naszych radnych, ponieważ 

to chyba jest w kontekście całego kraju i wszystkich Polaków, najmniej istotna 

sprawa. Natomiast to co Pan powiedział, że Pan to robi dla dobra radnego, to jest 

absolutną bzdurą, kpiną i bardzo proszę żeby takich komentarzy podczas sesji nie 

wypowiadać… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – proszę sformułować 

wniosek formalny, Pani Radna, bo do tej pory on nie wybrzmiał. Do rzeczy ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – proszę o zaniechanie komentarzy w stosunku do 

wypowiedzi radnych, zwłaszcza naszego klubu… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – to znaczy wniosek brzmi 

żeby odebrać mi głos, czy jak ? 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…żeby Pan emocjonalnie nie komentował, nie 

wyrażał swoich opinii w trakcie zabierania głosu przez radnych. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – przez grzeczność 

skomentuję tak, że nie mieści się Pani wniosek formalny w kategorii wniosków 

formalnych. Bardzo dziękuję ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dobrze, więc proszę to potraktować jako osobistą 

prośbę. Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…i ad vocem Pan 

Przedpełski jeszcze, zapraszam ! 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – dziękuję za udzielenie głosu Panie 

Przewodniczący ! Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Szanowni Państwo! A przede wszystkim 

Szanowny Panie Mecenasie ! Ja bardzo przepraszam, ale proszę mnie oświecić, 

bo faktem jest, ja jestem prawnikiem samoukiem, jednakże prosiłbym nie mylić 

z nieukiem. O ile ja się orientuję, to powołanie i odwołanie są szczególnymi 

formami nawiązania i rozwiązania stosunku pracy. Czy jeżeli w tej uchwale 

pisałoby bez wątpliwości, że Sejmik wyraża zgodę na rozwiązanie stosunku 

pracy, to mnie się wydaje, że byłaby to również zgoda na odwołanie. Ja pragnę 

przypomnieć i zauważyć, że żyjemy w czasach, gdzie ilu prawników, tyle jest 
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opinii prawnych. Co więcej ! Powiem, niedługo będzie: ilu sędziów, tyle będzie 

wyroków sądu. Ja nawet kiedyś, i to od prawnika słyszałem, że w Polsce łatwiej 

jest przewidzieć wyrok sądu ostatecznego niż wyrok sądu polskiego, w związku 

z czym jeszcze raz bym prosił o skorygowanie, jeżeli tak nie jest, ale wydaje mi 

się, że wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy to jest również wyrażenie 

zgody na odwołanie Pana Dyrektora ze stanowiska ? 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panie Radny ! 

Chyba też w imieniu Pana Mecenasa. I poproszę … udzielam głosu Panu 

Radnemu Markowi Koplowi. 

 

- radny Marek Kopel – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Radni ! Wpierw chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Przedpełskiego. Ja 

również mam taką wątpliwość jak Pan, bo ustawa mówi bardzo prosto, bardzo 

prosto mówi ustawa, w jednym zdaniu, że Sejmik wyraża zgodę na rozwiązanie 

stosunku pracy. Koniec, kropka. Można odwołać kogoś i nie rozwiązać stosunku 

pracy. Rozumiem, że nasz sztab prawników uważa, że przy takim brzmieniu 

będzie ta uchwała skuteczna. W porządku ! Ale jeżeli prawnicy mają wątpliwości, 

to może warto zmienić tylko brzmienie jednego zdania w sposób taki żeby nie 

było wątpliwości ? Chciałbym również, znaczy wnoszę również o zamknięcie 

dyskusji, dlatego że dyskusja toczy się na różne tematy, nie na temat tej uchwały, 

tak naprawdę. Uchwała to jest zgoda na rozwiązanie stosunku pracy, czy zgoda 

na odwołanie, jak brzmi – i drugie zdanie w ustawie mówi, że w przypadku, jeżeli 

powodem rozwiązania nie jest wykonywanie mandatu radnego, to musimy 

wyrazić zgodę. Tu nie ma żadnych wątpliwości. Jest to proste brzmienie artykułu, 

poza tym jest orzecznictwo, które mówi, że gdyby nawet próbować bronić kolegę, 

bo solidarnie, bo chcemy człowieka, itd., bo ma rodzinę i dzieci, 45 lat pracował, 

i papież tam też coś dobrego powiedział o lasach, to taka uchwała i tak byłaby 

nieważna z mocy prawa albo uchylona przez Naczelny Sąd Administracyjny. Tak, 

że tutaj nie dyskutujemy tak naprawdę o tekście uchwały, tylko o różnych innych 

sprawach, dlatego proszę, składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! A zatem proszę 

o przygotowanie głosowania … Proszę Państwa ! Jesteśmy gotowi, a zatem 

…[głos z sali]… Ale powtórzenia jeszcze czy coś nowego ? Bo w tej chwili 

zgłaszał się Pan dalszy w kolejności …[głos za sali]… Ale teraz tak, przedtem 

był ad vocem, teraz jest wniosek formalny, czyli jakby steruje Pan kategorią 

zgłoszenia adekwatnie, może nie adekwatnie do sytuacji, ale tak jak jest 

wygodnie. Trochę jestem złośliwy, wiem, ale tak to trochę wygląda z mojej 

perspektywy. Proszę bardzo ! 
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- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! Nie 

zwracam się do Zarządu, bo myślę, że ta sprawa nie dotyczy Zarządu, tylko nas, 

Sejmiku. Chciałbym w imieniu klubu Prawa i Sprawiedliwość zgłosić wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad dyskutowanej uchwały, a uzasadnienie to jest to, co 

powiedział mój przedmówca, Pan Radny Marek Kopel, a gdyby Państwa to nie 

przekonywało, to zajrzyjcie Państwo do materiałów, które dostaliście. O co prosi 

Minister Klimatu i Środowiska ? Szanowni Państwo ! To jest tekst prośby 

Ministra Klimatu o zgodę na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. To jest tu 

napisane. Ja myślę, że przygotowując ten projekt uchwały, Pan Przewodniczący 

popełnił po prostu błąd. Trzeba się do tego przyznać, przegłosujmy zdjęcie 

z porządku obrad, na sesji 22. wrócimy do tematu z porządnie od strony prawnej 

przygotowanym projektem uchwały. Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! Czytał Pan 

pismo od Ministra Klimatu i Środowiska ? Zwracam się z prośbą o wyrażenie 

przez Sejmik Województwa Śląskiego zgody na odwołanie Pana Józefa Kubicy, 

Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego ze stanowiska Dyrektora Generalnego 

Lasów Państwowych… Jak brzmi uchwała ? Wyraża się zgodę..., § 1 głosowanej 

dzisiaj uchwały brzmi: Wyraża się zgodę na odwołanie przez Ministra Klimatu 

i Środowiska Pana Józefa Kubicy, Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego ze 

stanowiska Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych, więc pytanie brzmi czy 

Pan podtrzymuje swój wniosek ? …[radny Piotr Czarnynoga z miejsca, bez 

mikrofonu]… Czy Pan czyta uchwałę, którą Pan będzie za chwilę głosował ? To 

jesteśmy, dla przypomnienia w punkcie 3. podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody, itd., druk VI/801, więc proponuję otwarcie swoich materiałów na 

właściwej stronie, doczytanie i będziemy wtedy bliżsi, mam nadzieję, 

szczęśliwego głosowania i końca tej sesji …[radny Piotr Czarnynoga z miejsca, 

bez mikrofonu]… czyli rozumiem, że podtrzymuje Pan wniosek o to, żeby zdjąć 

uchwałę z obrad, co oznacza ni mniej, ni więcej, tylko wrócenie do punktu, gdzie 

głosowaliśmy porządek obrad, tak ? No tak ! To nie jest wniosek wynikający 

z dyskusji. Z formalnego punktu widzenia, Panie Radny, jest to wniosek o to żeby 

zmienić porządek obrad. Jeżeli zdejmiemy tą uchwałę z obrad, jeżeli chcemy 

zdjąć tę uchwałę z obrad, to znaczy, że trzeba zmienić porządek, wtedy ta sesja 

będzie bez żadnych rezultatów. Każdy może mieć inny pogląd, tylko trzeba się 

jeszcze trzymać litery prawa związanego z samorządem. Jeszcze raz ponawiam 

pytanie i prośbę – czy zgłasza Pan formalny wniosek o to żeby zmienić porządek 

obrad ? Jeżeli podtrzymuje Pan ten wniosek, będziemy głosować ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga – podtrzymuję… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dobrze ! Mam zatem 

prośbę, żebyśmy zmienili wniosek. Na razie możemy zamknąć dyskusji, bo ten 

wniosek ma dalej idące skutki związane ze zmianą porządku. Szanowni Państwo 
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Radni ! Będziemy głosować wniosek formalny, który pojawił się w trakcie 

dyskusji. Wniosek polega na tym, że klub radnych, jak dobrze zrozumiałem, 

Prawa i Sprawiedliwości, w imieniu tego klubu zgłosił go Pan Radny Piotr 

Czarnynoga, zgłosił wniosek taki żeby wycofać uchwałę, druk VI/801 

z dzisiejszego porządku obrad… 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odwołanie Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego 

z zajmowanego stanowiska (druk VI/801): 

 

za  11 

przeciw 24 

wstrzym. 0 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! A zatem 

wniosek upadł i w takim razie przystępujemy do głosowania związanego 

z drukiem VI/801. No to dla porządku, dobrze, żeby nie było wątpliwości. 

Jesteśmy gotowi do głosowania ? Zamknięcie dyskusji… 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zamknięcie dyskusji: 

 

za  25 

przeciw 8 

wstrzym. 2 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – a zatem zamykamy 

dyskusję dotyczącą dzisiejszej uchwały i możemy przystąpić do jej głosowania.  

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie Radnego 

Sejmiku Województwa Śląskiego z zajmowanego stanowiska (druk VI/801): 

 

za  24 

przeciw 11 

wstrzym. 0 

 

 

4. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…Proszę Państwa ! Był to 

punkt ostatni dzisiejszej sesji, zatem porządek sesji został wyczerpany i tym 

samym zamykam LXIV nadzwyczajną sesję Sejmiku Województwa Śląskiego VI 

kadencji ! [godz. 1220]. 


